
رئيس مجلس شوراي اسلامي:
مدعيان دموكراسي براي استقرار صلح در فلسطين 

ساختار دموكراتيك ارائه كنند
اگر غربي ها واقعاً دنبال صلح و دموكراسي هستند، بايد يك ساختار 
دموكراتيك براي فلسطين طراحي شود تا اين كشور به صلح و توسعه 

پايدار برسد. 
به گزارش تسنيم، علي لاريجاني، رئيس مجلس شوراي اسلامي بامداد 
ديروز پيش از سفرش به نيويورك براي شركت در چهارمين اجلاس 
رؤس��اي مجالس جهان با حضور در جمع خبرنگاران در فرودگاه امام 
خميني)ره( درباره برنامه هايش در اين سفر گفت: سفر ما به سازمان 
ملل براي شركت در بين المجالس است. وي اضافه كرد: در چهارمين 
اجلاس بحث روي موضوعاتي مانند صلح و دموكراس��ي براي توسعه 
پايدار و آنچه كه مردم مي طلبند اس��ت و يك موضوع مهم بحث ها، با 
توجه به آشفتگي موجود در دنيا، دستيابي به صلح پايدار و دموكراسي 
است. وي با بيان اينكه دموكراسي بايد پايه اي براي صلح و ايجاد توسعه 
پايدار باش��د، گفت: در دهه اخير فراواني جنگ ها باعث شده موضوع 
دموكراس��ي دوباره مورد توجه جدي قرار گيرد، بنابراين اين اجلاس 

مجال خوبي براي ارزيابي روند طي شده در گذشته است. 
رئيس مجلس تصريح كرد: امروز بايد چالش هاي پيش رو، به خصوص 
جريان هاي افراطي ك��ه در منطقه خاورميانه وجود دارد، رفع ش��ود 
كه يك��ي از مباحث اصل��ي در بين المجالس اين موضوع اس��ت و در 
كميته هاي بين المجالس موضوعات مرتبط با حقوق بش��ر و توس��عه 
پايدار مورد توجه قرار خواهد گرفت. لاريجاني ادامه داد: گرم ش��دن 
هوا و تغييرات آب و هوايي، يكي از موضوعات مهم ديگري است كه در 
بين المجالس بررسي مي شود، به دليل اينكه اين موضوع مي تواند به 

چالش هاي اجتماعي و سياسي دامن بزند. 
رئيس مجلس گفت: موضوع فلسطين يكي از موضوعات دردآور براي 
عالم اسلام است. اگر غربي ها واقعاً دنبال صلح و دموكراسي هستند، 
بايد يك ساختار دموكراتيك براي فلسطين طراحي شود تا اين كشور 
به صلح و توسعه پايدار برس��د . وي درباره اوضاع داخلي يمن با بيان 
اينكه شرايط اين كشور براي تمامي مسلمانان جهان بسيار دردآور و 
ناراحت كننده است، تصريح كرد: يمن يك كش��ور بزرگ و ريشه دار 
اس��لامي بوده كه مورد هجوم قرار گرفته و مس��اكن و زيربناهاي آن 

تخريب شده است.
 در شرايط فعلي يك تصور متضاد وجود دارد، برخي از كشورها تصور 
مي كنند با فشار نظامي مسئله در منطقه حل مي شود كه اين موضوع 
فرسوده شده و بيش��تر توجهات به س��مت راه حل سياسي براي حل 

مسائل سوريه و يمن است. 

در اصلاحيه اي مطرح شد
عذرخواهي وزير اطلاعات 
از مردم و مقام معظم رهبري

وزي�ر اطلاع�ات در اصلاحي�ه اي ب�ا عذرخواه�ي از مق�ام 
معظ�م رهب�ري و م�ردم، نق�ل ق�ول مط�رح ش�ده از رهب�ر 
انق�لاب در برنام�ه تلويزيون�ي ن�گاه ي�ك را تصحي�ح ك�رد. 
در اصلاحيه حجت الاسلام علوي آمده است: در برنامه تلويزيوني نگاه 
يك از قول مقام معظم رهبري نقل ش��د كه »اين خط تبليغي دروغ 
كه از خطوط قرمز عبور شده اس��ت صحت ندارد« پس از مراجعه به 
متن سخنراني معظم له ملاحظه شد كه عبارت صحيح اين است »اين 
خط تبليغي غير صحيح كه از برخي خطوط قرمز رسمي در جلسات 
خصوصي صرف نظر ش��ده اس��ت خلاف واقع و دروغ اس��ت«. ضمن 
پوزش از معظم له و مردم ش��هيدپرور در نقل خطاي بيان معظم له از 
منتقدين محترمي كه ما را به اين خطاي در نقل توجه دادند، صميمانه 

سپاسگزاري مي شود. 

     مهر: فرمانده قرارگاه پدافندهوايي خاتم الانبيا )ص( از سامانه هاي 
جديد قرارگاه پدافند هوايي همچون سامانه حلقه بيدار، سامانه موشكي 

تلاش و رادار فتح ۱۴ رونمايي كرد. 
    ايرنا: علي اكبر ولايتي در ديدار با انديشمندان ديني پاكستان: ايران 
پرچمدار وحدت بين شيعيان و اهل تسنن است و برادران اهل سنت 
و تشيع در مجلس شوراي اسلامي نيز نسبت به جمعيت، نمايندگان 

خود را دارند. 

اولويت هاي جبهه انقلاب 
هفته گذشته روزنامه انگليسي گاردين به بهانه بازگشايي سفارت انگليس 
در ايران فهرست بلندي از جنايات دولت فخيمه بريتانيا عليه مردم مسلمان 
ايران و ديگر كش��ور هاي منطقه را اعلام و مطرح كرده بود كه بايد دولت 
انگليس نس��بت به آنها عذرخواهي كند. در اين فهرست از بنيانگذاري 
خاندان آل سعود در دهه ۱920 ميلادي كه به انحرافي عظيم در حركت 
مسلمانان تبديل شد تا كودتاي 28 مرداد ۱332 )۱953 ميلادي( كه به 
تقويت رژيم بي رحم و سفاك پهلوي انجاميد و حمايت امريكا و انگليس 
در هشت سال جنگ تحميلي صدام عليه ايران تا فجايع اين دو كشور در 
راه اندازي  جنگ هاي فرقه اي در منطقه غرب آس��يا اشاره رفته است. در 
صحنه اي ديگر اما اوباما تلاش دارد در نامه نگاري با نمايندگان كنگره براي 
جلب نظر آنان براي تصويب »برجام« چهره اي خطرناك، سركوبگر و حامي 
تروريسم از ايران به تصوير كشيده كه نه تنها امنيت رژيم صهيونيستي را 

تهديد مي كند كه ناقض حقوق بشر مردم خويش نيز هست. 
حفظ ظرفيت عمليات رواني عليه مردم ايران به رغم به سرانجام رساندن 
مذاكرات هسته اي، از ويژگي هاي اصلي فضاي تبليغي و رسانه اي است 
كه اين روزها به بهانه زمينه س��ازي براي تصويب برج��ام،  به تكيه كلام 
دولتمردان غربي به ويژه امريكا و انگليس تبديل ش��ده است. در زمينه 
چرايي اين رفتار اگرچه به كرات سخن رفته است ولي ترديدي نمي توان 
داشت كه ريشه اصلي اينگونه برخوردها به نقطه ثقل اقتدار و عزت ايراني 
معطوف مي شود كه دشمنان به رغم يافته هاي ش��ان در روند مذاكرات 
هسته اي تلاش دارند با بهره گيري از روش هاي ديگر آن را جبران كنند 
كه شاهد مثال آن عطش انگليسي ها در بازگشايي سفارت يا درخواست 
امريكايي ها براي گشايش دفتر حفظ منافع است كه متأسفانه با نظر مساعد 
برخي مسئولان نيز مواجه شده است.  مقام معظم رهبري در سخنان هفته 
گذشته خود در جمع دولتمردان با رمزگشايي از اهداف دشمنان در دوران 
پسابرجام بر اين نكته تأكيد مي كنند كه اهداف خصمانه و صريح دشمنان 
در حرف ها و نوشته هاي آنها قابل درك است و هيچ كس نبايد فراموش 
كند كه جبهه دشمن با سلاح آماده در مقابل ملت و كشور موضع گرفته 
است و ما نيز بايد با جبهه بندي دقيق به اقتضاي موقعيت هاي مختلف در 
مقابل دشمنان تصميم گيري و اقدام كنيم.  ايشان سپس مي افزايند: اگر 
غفلت شود، ناگهان متوجه مي شويم كه دشمن در جاهايي رخنه كرده و 
مشغول كارهاي خطرناك فرهنگي، اقتصادي و سياسي است، بنابراين 

بايد كاملاً مراقب بود. 
مبتني بر رهنمودهاي رهبري بايسته هاي جبهه انقلاب را در عرصه پيش رو 

در چند مؤلفه اساسي مي توان برشمرد: 
۱- عدم غفلت نسبت به دشمني امريكا و اهداف دشمن.

2- روش هاي دشمن ممكن اس��ت نو و جديد باشد، مسئولان سياسي، 
اقتصادي و فرهنگي توجه كنند كه مطلقاً در نقشه طراحي شده دشمن 

قرار نگيرند. 
3- هوشياري نسبت به نفوذ دشمن؛ مسئولان هيچ توجهي براي اينكه نفوذ 
دشمن را سد نكنند و يا متوجه مصاديق آن نشوند نخواهند داشت و بايد به 
طور كامل نسبت به اين امر خطير حساسيت و آگاهي نشان دهند. ايشان 

حتي يكي از عرصه هاي اين نفوذ را از مهد كودك ها مي دانند. 
۴- لزوم مواضع انقلابي و صريح و بدون رودربايستي در مقابل دشمن. ايشان 
تأكيد مي كنند كه بايد در هر شرايطي در اتخاذ مواضع انقلابي صراحت 
داشت و صريح و بدون رودربايستي، در مقابل دشمن مواضع انقلابي و مباني 

امام بزرگوار را بدون ترس و خجالت بيان كرد. 
5- لزوم حفظ يكپارچگي مردم، حفظ وح��دت از پايه هاي اصلي نظام 
اسلامي و از آرمان ها و از عوامل اصلي پيروزي انقلاب اسلامي و تداوم آن 
بوده و هست. هر امري وحدت را خدشه دار كند و مردم را در برابر هم قرار 

دهد امري خطرناك و غيرقابل قبول است. 
6- لزوم پرهيز از حاشيه سازي و تشتت آفريني، رهبري تأكيد مي نمايند 
كه براي مراقبت از يكپارچگي جامعه،  بايد از حاشيه سازي و تشتت آفريني 
دوري كرد و هيچ حرف و سخني كه وحدت را خدشه دار كند بر زبان نياورد.  
انقلاب اسلامي ايران به دليل ابتنا به ايمان و باور نيروهاي انقلاب و عمل 
هوشمندانه آنها، با تمامي حركت هاي انقلاب معاصر متفاوت است و به 
همين دليل آرمان هاي انقلاب نيز جز با عمل صادقانه و عمل به رسالت 
الهي اجزاي حكومت محقق نخواهد شد. به همين دليل و در شرايطي كه 
تمامي ظرفيت هاي نظام سلطه براي »مهار حركت انقلاب« و »تغيير در 
نظام اسلامي« بسيج شده است،  طرح مطالبات بخشي و تحركات زودرس 
انتخاباتي تنها مخدوش كننده وحدت و انسجام ملي است و مفهومي جز 

بازي در ميدان دشمن نخواهد داشت.

سرلشكر فيروزآبادي:
الگوي باهنر و رجايي راه نفوذ دشمن را مي بندد

اگ�ر مي خواهي�م راه ه�اي نف�وذ امري�كا را ببندي�م و س�رحدات 
دف�اع از خ�ط ام�ام را مس�تحكم كني�م، باي�د مدي�ران كش�ور، 
ش�هيد باهنر و ش�هيد رجاي�ي را الگ�وي خودش�ان ق�رار دهند. 
به گزارش فارس، سرلش��كر سيد حس��ن فيروزآبادي، رئيس ستادكل 
نيروهاي مسلح در جمع اساتيد و دانش��جويان دانشگاه عالي دفاع ملي 
طي سخناني اظهارداشت: رهبر انقلاب اسلامي حضرت امام خامنه اي، 
استراتژي بزرگ جمهوري اسلامي  ايران مبني بر سد كردن راه هاي نفوذ 
امريكا را كه ممكن است به بهانه برجام دنبال آن باشند، ابلاغ كردند.  وي 
ادامه داد: اين استراتژي بزرگ در واقع دفاع از خط امام و نهضت حضرت 
امام و انقلاب اسلامي است. خط امام و انقلاب اسلامي يك ويژگي هايي 
دارد كه آن ويژگي ها را هم در ۱۴ خرداد سال جاري رهبر انقلاب اسلامي 
در حرم حضرت امام )ره( فرمودند كه فرمايشات حضرت امام در هر امري 
بايد مطالعه شود و پرتكرار ترين و پر تأكيدترينش را شناسايي كنيد و آنها را 
محورهاي كارتان قرار بدهيد تا از خط امام دفاع كرده باشيد. همينطور رهبر 
انقلاب طي سخناني فرمودند كه اگر بر ويژگي هاي خط امام تأكيد نكنيم؛ 
همه سيلي خواهند خورد.  عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام افزود: اين 
هشدار سنگيني است. ما كه شعار مي دهيم خوني كه در رگ ماست هديه 
به رهبر ماست؛ چرا بايد راه هايي را باز كنيم كه فرمايش رهبري برداشت 
بشود كه ايشان هم سيلي خواهد خورد؟ سيلي خواهيم خورد يك واژه 
جمع است؛ يعني همه سيلي خواهند خورد. بنابراين ببينيد، اين مراقبت از 
نفوذ براي مراقبت از خط امام است. امريكايي ها دشمن چه كسي هستند؟ 
دشمن ما و دشمن خط امامند، دشمن اس��لام ناب، راه نفوذ را براي چي 
مي خواهند؟ براي ضربه زدن به اسلام ناب مي خواهند و آقا مي فرمايند؛ اگر 

به اسلام ناب لطمه بخورد، همه ما سيلي خواهيم خورد. 
سرلش��كر فيروز آبادي همچنين به مناسبت س��الگرد شهيدان رجايي 
و باهنر گفت: شهيدان حجت الاس��لام باهنر و محمدعلي رجايي طبق 
فرمايش حضرت امام، الگوي مديران انقلاب اسلامي هستند. شهيد باهنر 
الگوي مديران روحاني و آقاي رجايي الگوي مديران دانشگاهي است. الگو 
بودن شهيد رجايي و شهيد باهنر به اين نيست كه عكس هاي شهيدان 
رجايي و باهنر را به در و ديوار خيابان ها و دانشگاه ها و ادارات بزنيم. الگو، 
شاخص هايي دارد. بايد ش��اخص هاي اين الگوها را شناسايي كنيم و در 

زندگي و مديريت مان پياده كنيم.  
فيروزآبادي تصريح كرد: اينها ويژگي هاي الگوي مديريت انقلاب اسلامي 
است و اگر مي خواهيم راه هاي نفوذ امريكا را ببنديم و سرحدات دفاع از 
خط امام را مستحكم كنيم بايد مديران كشور، شهيد باهنر و شهيد رجايي 
را الگوي خودشان قرار بدهند. با اين الگوها، مدير انتخاب كنيم، نماينده 
انتخاب كنيم با اين الگوها، سازمان ها و دس��تگاه ها را اداره كنيم و با اين 
الگوها زندگي و مجاهدت كنيم تا ان شاءالله راه نفوذ امريكا بسته بشود و 

خط امام كاملاً حفظ بشود. 
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عباس حاجي نجاري 

ششمين نشست خبري دكتر حسن روحاني، 
رئيس جمه�ور كش�ورمان دي�روز در حال�ي 
برگزار ش�د كه همانند نشس�ت هاي گذشته، 
خبرنگار روزنام�ه جوان فرصت�ي براي طرح 
س�ؤال از رئيس جمهور پيدا نك�رد. اين اتفاق 
در حالي روي داد كه خبرن�گار روزنامه پيش 
از نشس�ت خبري ب�ه عن�وان اولي�ن نفرات 
اقدام به نام نويس�ي براي طرح پرسش كرده 
بود اما بار ديگ�ر روابط عمومي نهاد رياس�ت 
جمهوري با گزينش رس�انه ها و ب�دون توجه 
به نوبت بن�دي، اقدام به انتخ�اب نمايندگان 
رسانه ها براي طرح سؤال كرد؛ چالشي كه مورد 
اعتراض بس�ياري از خبرن�گاران قرار گرفت. 
اما رئيس جمهور در ششمين نشست خبري خود 
تلاش كرد گزارشي از عملكرد دولت طي دو سال 
گذشته ارائه دهد و با اينكه نشست ديروز نخستين 
كنفرانس مطبوعاتي دكتر حسن روحاني پس از 
حصول توافق هس��ته اي بود، اما تنها يك سؤال 
خبرنگاران به صورت مستقيم به موضوع هسته اي 

اختصاص داشت. 
حسن روحاني در ابتداي اين نشست خبري خود 
با اشاره به اينكه ما دولت را در آغاز كار با مشكلات 
ف��راوان در بخش وح��دت اجتماعي، سياس��ت 
خارجي و مس��ائل اقتصادي به دس��ت گرفتيم، 
اظهار كرد: دولت يازدهم در قدم اول س��عي كرد 
در سياست داخلي زخم جديدي ايجاد نكند و بر 
زخم هاي گذشته مرهم گذارد و تلاش كرد روابط 
جنا ح ها، احزاب، گروه ها، اق��وام، مذاهب، اديان 
در كشور روابطي آش��تي جويانه، مسالمت آميز و 
برادرانه باشد و اگر شكاف اجتماعي وجود دارد تا  

حد امكان ترميم شود. 
روحاني س��پس به موضوع كنترل تورم توس��ط 
دولت اش��اره كرد و ادام��ه داد: تلاش م��ا بر اين 
بود در بخش اقتصادي به بازار آرامش ببخشيم؛ 
نوس��ان هاي ش��ديد و تندي را در بازارها شاهد 
نباش��يم، در بازار كالا و بازار ارز تلاش ما اين بود 
كه از نوسان هاي شديد جلوگيري و تورم را مهار 
كنيم، تورمي كه با سرعت فزاينده اي براي جامعه 
نگران كننده بود، مهاري بر اين اس��ب س��ركش 
بزنيم و تورم ما يك تورم آرام و داراي كاهندگي 

مستمر باشد. 
روحاني در بخش ديگري از سخنانش متذكر شد: 
چون ممكن است بتوان تورم را براي چند ماه يا 
يك سال كاهش داد، اما كاهندگي مستمر اساسي 
بود كه از ابتدا آن را دنبال مي كرديم و تا امروز به 
لطف خدا به آن دست يافتيم و اميدواريم تا پايان 
اين دولت وعده ما به مردم محقق شود كه گفته 
بوديم تا پايان اين دولت تورم را تك رقمي خواهيم 
كرد. اميدواريم بتوانيم به اين هدف دست يابيم. 

    ايران هراسي در حال مرگ است
رئيس دول��ت يازدهم در ادامه تش��ريح عملكرد 
خود و تيمش در طول دو سال گذشته به موضوع 
سياست خارجي و پرونده هس��ته اي كشورمان 
اش��اره كرد؛ پرونده اي كه سرمايه گذاري زيادي 
توسط دولت روي آن صورت گرفته است. وي در 
اين خصوص گفت: در مس��ئله سياست خارجي 
ما به يك ثبات، آرام��ش و تعامل مثبت با جهان 
رسيديم و همين امر موجب بازسازي چهره ايران 
در افكار عمومي جهان شده، به طوري كه امروزه 
نگاه به ايران چيز ديگري است و كمتر شاهديم كه 
نام ايران اينگونه و تماماً به طور مثبت مطرح شده 
باشد البته به جز سال هاي اول انقلاب و برخي از 
مقاطع نام ايران اينگونه به عنوان كشور صلح خواه 

و تعامل گرا در جهان مطرح شد. 
روحاني با بيان اينكه تقريباً طرح ايران هراس��ي 
شرايط وخيمي را سپري مي كند و دشمنان سعي 
مي كنند با دميدن اكسيژن اين طرح را زنده جلوه 
دهند، افزود: طرح ايران هراس��ي به سمت مرگ 
هميشگي پيش مي رود و اميدواريم اين راه مثبت 

را در مقابله با طرح ايران هراسي ادامه دهيم. 
وي همچنين با اشاره به پرونده هسته اي ايران و با 
بيان اينكه ملت ايران توانست با يك حركت بسيار 
خوب و منسجم به يك نقطه مطلوب برسد، اظهار 
داشت: آنچه كه باعث موفقيت ما در تمام زمينه ها 
تا كنون بوده اين است كه ما عجولانه و يك شبه 
تصميم گيري نكردي��م و از خرد جمعي بهره مند 
شديم و هرجا كه پيروز شديم به خاطر استفاده 
از خرد جمعي و به دليل پشتيباني و حضور مردم 

بوده است. 
روحاني سپس در پاسخ به منتقدان خود كه اثرات 
رفع تحريم را ناپي��دا عنوان مي كردند، گفت: اگر 
مي خواهيم در فضاي كشور و هم فضاي منطقه و 
جهان آثار اين موفقيت را ببينيم بايد اين پرونده 
نهايي ش��ود و هنگامي كه نهايي شد و تحريم ها 
يكي پس از ديگري برداشته شد در ماه هاي آتي 

تأثير آنها را خواهيم ديد. 
     دولت با كسي دعوا ندارد

رئي��س دول��ت يازده��م س��پس ب��ه س��راغ 
حاشيه سازي هايي كه از سخنان اخيرش شده بود 
رفت و به موضوع انتخابات پيش رو اشاره و عنوان 
كرد: امس��ال ش��اهد يك انتخابات بسيار خوب 
خواهيم بود و در زمينه سياسي اين موضوع نمايان 
مي شود و ان شاءالله با مشاركت بسيار خوب مردم 
شاهد يك انتخابات شكوهمند و شاهد انتخابات 
رقابتي تر از گذش��ته و با احساس سلامت بيشتر 
كه دولت اين احس��اس را در انتخابات آتي بالاتر 
مي برد، خواهيم بود. البته همه نهادها بايد در اين 

راستا دست به دست هم دهند. 

روحاني س��پس تأكيد كرد: ما قصد دعوا با هيچ 
نهادي را نداريم البته م��ن در انتخابات به عنوان 
مس��ئول اجراي قانون اساس��ي به وظايفم عمل 
خواهم كرد. البته امكان دارد برخي خوش��حال 
ش��وند و بعضي خوشحال نش��وند. اجراي قانون 
وظيفه دولت و همه ماس��ت و ان ش��اءالله آثار را 

خواهيم ديد. 
     ايران بهشت كارگران خارجي بود

دكتر حس��ن روحاني در ادامه  به موضوع اقتصاد 
مقاومتي كه چندي پيش در ديدار دولت با رهبر 
معظم انقلاب، م��ورد تأكيد مجدد ايش��ان قرار 
گرفت هم گفت: ما در گذشته درآمد ارزي خوبي 
در اختيار داش��تيم، بي��ش از 700 ميليارد دلار 
درآم��د ارزي در اختيارم��ان بود ام��ا حاصل آن 
تعطيلي 2 هزار بنگاه صنعتي و بازماندن 500 هزار 

نفر از اشتغال در بخش صنعتي بود. 
رئيس جمهور س��پس نتيجه گيري ك��رد: در آن 
مدت نتيجه اين ش��د ك��ه ايران، بهش��تي براي 
مهندسان و كارگران خارجي شد، آنها كالا توليد 
كردند و ما با پول نفت از آنان كالا خريديم و وارد 
بازارمان كرديم، البته ممكن اس��ت ما عيناً دچار 

همين مشكل بشويم. 
روحاني در همين خصوص از رسانه ها، متخصصان 
و دانشگاهيان خواست كار دولت را خوب نظارت 
كنند و به صراح��ت دولت را نق��د كنند و گفت: 
من از همه رس��انه ها، دانش��گاهيان و نخبگان و 
صاحبنظران كشور مي خواهم كه به شكل صريح 
و جدي به نقد و نظارت دولت مشغول شوند كه ما 
نيز دچار چنين مشكلاتي نشويم و خود من نيز 
در جلسات ستاد اقتصادي دولت بارها گفته ام كه 
در شرايط پس��اتحريم براي حضور سرمايه هاي 
خارجي در كشور ش��رايطي داريم كه آنها گمان 

نكنند ايران يك بازار 80 ميليون نفري است. 

  بردن برجام به مجلس به نفع 1+5 است
اما تنها سؤال اين نشس��ت خبري كه به صورت 
مستقيم به پرونده هسته اي كش��ورمان مربوط 
مي ش��د، پيرامون دليل دولت در خصوص ارائه 
نشدن لايحه برجام به مجلس بود. رئيس جمهور 
در پاسخ به اين س��ؤال چنين گفت: طبق قانون 
اساس��ي اصل 77 و ۱25 كه اص��ل 77 را تبيين 
مي كن��د، مي گويد ك��ه وقتي ي��ك توافقنامه يا 
معاه��ده را رئيس جمه��ور يا نماين��ده اش امضا 
مي كند براي تصويب به مجلس مي فرستند ولي ما 
كه چيزي را امضا نكرديم. آنچه امروز مطرح است 
مسئله اي است كه ايران قبلًا آن را پذيرفته بود. 
بحث بر سر درست اجرا كردن ان پي تي و پادمان 
است كه آيا ما درس��ت اجرا كرده ايم يا نه؟ تمام 
مذاكرات نيز سر اين بود و ايران تلاش مي كرد اين 
اتهام ناروا از بين برود و آنها بدانند كه فعاليت ايران 

صلح آميز است. 
دكتر روحاني در ادامه تبيي��ن اين موضوع ادامه 
داد: اگر برج��ام را به مجلس ببري��م الزامي براي 
دولت مي ش��ود، يعني كار را به نفع طرف مقابل 
انجام دهيم البته ممكن است برخي ها نظرشان 
اين باشد كه بايد به مجلس برود اما در آن صورت 
چيزي را كه تا به حال رئيس جمهور و وزير خارجه 
امضا نكرده اند بايد امضا كنند يعني الزاماتي را بر 
خودمان وارد كنيم كه هيچ كشوري نكرده است. 
رئيس جمهور همچنين در بخش��ي از نشس��ت 
خبري خود، در پاسخ به سؤالي پيرامون رفع حصر 
محصورين به صراحت خواستار اجراي قانون در 
اين خصوص ش��د و گفت: همه بايد تلاش كنيم 
قانون اجرا شود اما اينكه يك مسئله را تبديل به 
يك ش��عار دائم و مداوم كنيم به كجا مي رسيم و 

نتيجه چه خواهد شد. 
     دارايي هاي بلوكه شده دولت 

رقم بالايي نيست
دكتر روحان��ي در بخش ديگري از اين نشس��ت 
خبري به موضوع ميزان دارايي هاي بلوكه ش��ده 
كشورمان نيز اشاره و عنوان كرد كه دارايي هاي 
دولت از اين پول ها رقم خيلي بالايي نيست. وي 
در تش��ريح اين موضوع اظهار ك��رد: گاهي كل 
ارزهايي كه ما در خارج از كشور داريم در مجموع 
چقدر اس��ت و گاهي كل ارقامي ك��ه مربوط به 
صندوق توسعه ملي اس��ت، منها و كم مي شود و 
گاهي رقمي كه مربوط به ذخاي��ر بانك مركزي 
است كه از آن كسر مي ش��ود، بخشي از اين پول 
مال دولت اس��ت كه تبديل به ريال و وارد خزانه 
مي شود كه خيلي بالا نيست و رقم هايي است كه 
از سوي مقامات اقتصادي و رئيس بانك مركزي 

آن را اعلام كردند. 
روحاني خاطرنش��ان كرد: رقمي ك��ه مال دولت 
است، رقم زياد نيست، اما در كل بخشي از اين پول 
ذخاير بانك مركزي است كه براي كل تحركات 
اقتصاد خارجي ما تأثيرگذار است و مهم است و 
پشتوانه مهمي براي حركت هاي اقتصادي خواهد 
بود، بخشي براي صندوق توس��عه ملي است كه 
بسيار مهم است و مي تواند در بخش هاي موردنظر 
فعال ش��ود، بنابراين در برخي از اين ارقام اغراق 
و مبالغه هس��ت، اما اينكه چن��د گونه رقم گفته 
مي شود بستگي دارد كه كل آن را در نظر بگيريم 
يا اينكه پول ذخاير بانك مركزي و پول صندوق 
توسعه ملي را از آن كم كنيم، بنابراين اين رقم ها 

مختلف است. 

روحاني:  نگذاريد دولت
  كشور  را بازارخارجي ها كند 

 طنز هاي خودماني
 مسعود دانش منش

خودمانيم

تاكتيك چشم زدن!
  »مدت هاست در قلب فضاي سياس��ي حضور دارد و درباره 
اغلب اتفاقات سياسي اظهارنظر مي كند و موضع مي گيرد. او با 
جديت و مسئوليت مدني مهم ترين اتفاقات سياسي را به بوته 
نقد مي كشد، نامه سرگشاده مي نويسد، سخنراني مي كند و در 
هر اتفاق مهمي يك پاي قضيه است. همين خصوصيات ذاتي 

اوست كه...«
*  اين بهترين توصيف از اصطلاح »نخود هر آش« اس��ت كه در 
روزنامه آرمان به چاپ رسيده اس��ت. فقط من نفهميدم چرا اين 

جملات را در مقدمه مصاحبه با صادق زيباكلام نوشته اند!
* در همين مصاحبه مذكور، دكتر مي فرمايند: »عرصه سياست 
عرصه آرمانگرايي و روياهاي عاشقانه نيست.« اما دو خط پايين تر 
گفته اند: »آقاي ناطق نوري يا دكتر عارف قرار است به عنوان رئيس 
مجلس فعاليت كنند...« حالا يا اين رؤياها »عاشقانه« نيست، يا 

عرصه »عرصه سياست« نيست!
  رئيس خانه احزاب گفت قرار بود آقاي وزير س��اختماني را در 
اختيار خانه احزاب قرار بدهد اما هنوز اين وعده عملي نشده است. 
*  با اين حس��اب بايد به جاي خانه احزاب، فعلًا بگوييم »خيابان 

احزاب!«
  رئيس دولت: امام در امور دولت مداخله نكرد. 

* گفتم: »پس چرا دول��ت در امور بقيه نهادها دخالت مي كند؟« 
گفت: »حتماً اين هم يك جور مرام خط امامي است ديگر!« گفتم: 
»شايد! اما من كلاً نفهميدم قصد آقاي روحاني از بيان اين حرف چه 
بود. « گفت: »سخت نگير؛ حتماً چيز ديگري براي گفتن نداشته! يا 

شايد مي خواسته در هفته دولت سرمان گرم باشد!«
  آقاي ايوبي، رئيس سازمان سينمايي، چند تا حرف جالب زده اند 

كه ما فقط با آخرينش شوخي مي كنيم:
»پارس��ال در دنيا از لح��اظ افزايش مخاطب مقام اول را كس��ب 

كرديم.«
»توقيف يك فيلم مانند هواپيما ربايي است! هواپيماربايي اتفاق 

عجيب و غريبي نيست.«
»بودجه سينمايي ما يك شوخي با سينماي كشور است.«

* محض اطلاع؛ اين شوخي بودجه گانه)!( مبلغش ۱00 ميليارد 
تومان است! ما قبلاً با آقاي ايوبي شوخي نداشتيم، ولي از اين به بعد 

مي خواهيم سر شوخي را با ايشان باز كنيم.

اگر برجام را به مجلس ببريم الزامي 
براي دولت مي شود، يعني كار را به نفع 
طرف مقابل انجام دهيم البته ممكن 
است برخي ها نظرشان اين باشد كه 
بايد به مجلس برود اما در آن صورت 
چيزي را كه تا به حال رئيس جمهور و 
وزير خارجه امضا نكرده اند بايد امضا 
كنند يعني الزاماتي را بر خودمان وارد 
كنيم كه هيچ كش�وري نكرده است

گاهي كل ارزهايي ك�ه ما در خارج از 
كشور داريم در مجموع چقدر است و 
گاهي كل ارقامي كه مربوط به صندوق 
توسعه ملي است، منها و كم مي شود و 
گاهي رقمي كه مربوط به ذخاير بانك 
مركزي است كه از آن كسر مي شود، 
بخشي از اين پول مال دولت است كه 
تبديل به ريال و وارد خزانه مي شود 
كه خيلي بالا نيست و رقم هايي است 
كه از سوي مقامات اقتصادي و رئيس 
بان�ك مرك�زي آن را اع�لام كردند

زندان ها بايد با نظارت دادگس�تري ها غربالگري و زندانيان 
دس�ته بندي ش�وند ت�ا وض�ع زندان ها بهب�ود پي�دا كند. 
ب��ه گ��زارش اداره كل رواب��ط عمومي ق��وه قضائي��ه، آيت الله 
آملي لاريجان��ي در دي��دار رئي��س كل و مس��ئولان قضاي��ي 
دادگستري اس��تان هاي خراسان رضوي، ش��مالي و جنوبي و 
رؤساي سازمان هاي تابعه قوه قضائيه در مشهد با تأكيد بر اينكه 
حجم انبوه مراجعه كننده به دس��تگاه قضايي از جهتي موجب 
تأسف است اما از اين جهت كه نشان دهنده اعتماد مردم به قوه 
قضائيه است، اميدوار كننده محس��وب مي شود، گفت: مردم به 
دس��تگاه قضايي به عنوان ملجأ و پناهگاه نگاه مي كنند و از اين 
زاويه كثرث مراجعه مردم به دس��تگاه قضايي اميدواركننده و 

نشان دهنده اعتماد و اطمينان به دستگاه قضايي است. 
وي خاطرنشان كرد: دستگاه قضايي به ويژه در چند سال اخير در 
مسير رشد و تعالي قرار گرفته، از جمله در بخش جذب و پرورش 
نيروي انساني كارآمد اقدامات گسترده اي انجام شده و اين جذب 
پيوسته بايد بر اساس ورودي و رشد پرونده ها و خروجي نيرو از 

دستگاه قضايي صورت پذيرد. 

 

رئيس قوه قضائيه با اشاره به اينكه مسئله اجراي احكام بايد به صورت 
جدي مورد توجه قرار گيرد، افزود: ماحصل اقدامات اركان مختلف 
در دستگاه قضايي، در اجراي احكام قابل مشاهده است و توقع بر اين 

است كه احكام با قاطعيت و سرعت به مرحله اجرا درآيد.  

آيت الله آملي لاريجاني با تأكيد بر اينكه مس��ئله سلامت اداري 
در دستگاه قضايي مسئله بسيار مهمي است كه بايد مورد توجه 
مسئولان قرار گيرد، حفظ نظم و انضباط و رعايت نظامات اداري 
و سازماني را از ديگر نكاتي دانس��ت كه در كنار رعايت اخلاق و 

آداب اسلامي بايد مورد توجه قرار گيرد. 
آيت الله آمل��ي لاريجاني خاطرنش��ان ك��رد: تمام ت��لاش قضات، 
كارمندان و مسئولان در دستگاه قضايي بايد انجام سريع و دقيق كار 

مردم باشد و تمامي اقدامات بايد در اين جهت ساماندهي شود. 
وي مباحث مربوط به زندان ها را از مسائلي دانست كه مورد توجه 
ستاد قوه قضائيه بوده و اين اقدامات در راستاي تحقق منويات 
مقام معظم رهبري در حال پيگيري است تا در آينده تحولاتي 

نيز در زمينه بهبود فضاي زندان ها صورت گيرد. 
رئيس قوه قضائيه همچنين  با تأكيد بر برخورد جدي و قانوني 
با زمين خ��واري گفت: توقع اين اس��ت كه در راس��تاي تحقق 
منويات مقام معظم رهبري از تغيي��ر غيرقانوني كاربري اراضي 
جلوگيري و با زمين خواران قاطعانه و در چارچوب قانون و تدبير 

برخورد شود. 

رئيس دستگاه قضا:  زندان ها بايد غربالگري و زندانيان دسته بندي شوند

جعفر تكبيري
   گزارش يك

        قضائي 


